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Geachte leden van de overlegcommissie en van het College van Burgemeester en Schepenen, 
 
 
De Fietsersbond en de Gracq hebben kennisgenomen van de aanvraag voor een stedenbouwkundige 
vergunning voor Max-sur-Senne. 
 
Naast de heraanleg van het Maximiliaanpark, de verbouwing van een deel van de Lakense Haard met 
het oog op de verhuizing van de boerderij Maximiliaan de verbouwing van de gebouwen van de oude 
boerderij tot een buurtvoorziening, worden ook de wegen en kruispunten tussen de verschillende 
delen van het park aangepakt. Zo wordt de vandaag ontoereikende fietsinfrastructuur verbeterd 
en uitgebreid. 
 
De doelstelling is om van de verschillende delen van het park die vandaag erg versnipperd zijn een 
coherent geheel te maken, juist daarom is het inzetten op verbinding zo essentieel. De Noordwijk 
kent heel wat publieke ruimte maar die worden vandaag onvoldoende benut. Door ervoor te zorgen 
dat voetgangers en fietsers zich eenvoudig en veiliger naar de verschillende delen van het park 
kunnen verplaatsen, zullen ze gestimuleerd worden om alle delen van het park te ontdekken en 
maximaal gebruik te maken van de geplande faciliteiten. Verder zal een betere bereikbaarheid voor 
fietsers het gebruik van het park ten goede komen. 
 
Daarnaast komt een kwalitatieve fietsstructuur ook fietsers ten goede die hiervan gebruik maken op 
hun route zonder het park als bestemming te hebben. Meer nog, binnen Good Move zijn zowel het 
Redersplein als de Willebroekkaai ingedeeld als Velo Comfort. Daar waar vandaag fietsers met 
een grote boog om de wijk fietsen, kan de nieuwe fietsinfrastructuur verandering bieden en een 
kwalitatief alternatief bieden. 
 
Tot slot, de stad moet vormgegeven wordt op kindermaat. Enkel zo creëren we kwalitatieve 
leefomgevingen. Max-sur-Senne houdt rekening met de doelstelling van het schoolcontract 
Klavertje Vier om in te zetten op een zachte schoolomgeving. In het programma staat de vraag naar 
een voorplein voor de school, een fietsroute die het mogelijk maakt om veilig naar school te fietsen 
en duidelijke signalisatie.  
 
De Fietsersbond en de Gracq kunnen zich volmondig in bovenstaande doelstellingen vinden. De 
twee organisaties juichen toe dat er in het kader van Max-sur-Senne ook aandacht wordt 
besteed aan actieve mobiliteit. Al maken ze na een grondige analyse enkele belangrijke 
kanttekeningen: Maak komaf met alle potentiële conflicten binnen de schoolomgeving, 
investeer in fietsinfrastructuur aan beide kanten van het Redersplein, zet maximaal in op 
veiligheid aan het kruispunt met de Masuistraat, zorg voor kwalitatieve fietsparking en verzeker 
de coherentie van de fietsnetwerk. 
 



Redersplein 
De noordkant van het Redersplein kent op de plannen een bidirectioneel fietspad met een breedte 

van 4 meter. De zuidkant van het Redersplein is geen onderdeel van de perimeter van het project. 

Wel lezen we in de verklarende nota dat het bestaande eenrichtings fietspaden ten zuiden van het 

Redersplein op de openbare weg worden behouden en het aanbod zullen aanvullen.  

Bidirectionele fietspaden zijn prima in de volgende gevallen: 

- Als er langs beide kanten van de baan bidirectionele fietspaden liggen. 
- Als de specifieke situatie het niet toelaat om aan de andere kant van de weg kwalitatieve 

fietsinfrastructuur te voorzien. 
- Als er sprake is van bestemmingsverkeer waarbij fietsers mogelijkheden moeten hebben om 

over te steken en kort in de andere richting te rijden om hun bestemming te bereiken. 

Op het Redersplein raden we aan om in de eerste plaats te investeren in kwalitatieve fietspaden aan 

beide kanten van de baan en zich niet te beperken tot een bidirectioneel fietspad slechts aan één 

kant. Aangezien de brug druk verkeer en vrachtverkeer verwelkomt volstaat het fietspad op de baan 

ten zuiden van de brug niet. Fietsers zullen in de praktijk dan ook maximaal opteren voor het 

afgescheiden bidirectionele fietspad. Een situatie die ervoor zal zorgen dat: 

- Er bijkomende fietsbewegingen zullen ontstaan. Verschillende fietsers zullen in de geplande 
situatie meer als voorheen de baan moeten oversteken.   

- De bestaande gevaarlijke situaties richting de N260a, de Havenlaan, nog complexer zullen 
worden. Specifiek gaat het over de kruising met de uitrit van Inter-Beton juist na de brug en 
het Q8 tankstation op de hoek. 

- Een toekomstige heraanleg van de Havenlaan die absoluut noodzakelijk is, bemoeilijkt zal 
worden. Meer nog, het wordt bijna onmogelijk om nieuwe fietsinfrastructuur te bedenken 
aan de kruising van het Redersplein en de Havenlaan die de veiligheid van de fietsers kan 
garanderen.  
 

Ter samenvatting, moest de heraanleg doorgaan zoals uitgetekend op de plannen dan zullen er 
nieuwe gevaarlijke situaties ontstaan. Dit werd eerder ook gesignaleerd door de GRACQ op de 
Gewestelijke mobiliteitscommissie, sectie actieve modi. We betreuren vast te stellen dat er geen 
rekening is gehouden met de feedback van toentertijd. De Fietsersbond en Gracq dringen er met 
aandrang op aan om de perimeter van het project te vergroten en het Redersplein in zijn totaliteit te 
herbekijken. Investeer niet enkel in nieuwe fietsinfrastructuur ten noorden van de Rederskaai maar 
zorg eveneens voor een veilig afgescheiden fietspad aan de zuidkant.  

 

Rederstuin en toekomstige sporttoren 
Ten noorden van de Rederstuin zal een nieuwe sporttoren verschijnen. Een prestigieus 

infrastructuurproject dat voor vele sportievelingen een bestemming zal zijn. De vergunning is 

gepland in het laatste kwartaal van 2022.  

Het is positief dat er reeds fietsenstallingen zijn voorzien ten noorden van de Rederstuin en dus ten 

zuiden van waar de toekomstige sporttoren zal verreizen. Waar geen rekening mee gehouden is en 

wat ons grote zorgen baart is dat er geen fietspad ligt om de toekomstige sporttoren te bereiken. 

Om coherentie te verzekeren met deze toekomstige infrastructuur is het noodzakelijk om ook langs 

deze kant van de Willebroekkaai een afgescheiden fietspad te voorzien. Om deze te bereiken moet 

eveneens een fietsoversteek parallel met het zebrapad ter hoogte van het kruispunt met Masui 

voorzien worden.  

 

  



Kruispunt Redersplein – Willebroekkaai 
Dit kruispunt wordt grondig aangepakt en door het verdwijnen van de doorsteek naar de 

Groenendreef overzichtelijker en veiliger. Om deze veiligheid te maximaliseren vragen we dat de 

verkeerslichten zo worden afgesteld dat het kruispunt conflictvrij is. Zorg ervoor dat wanneer fietsers 

oversteken auto’s GEEN afslaande beweging kunnen maken. 

We leren uit de plannen dat er een bijkomend rijvak is gepland op de Willebroekkaai om links richting 

Redersplein af te draaien. We begrijpen dat deze er komt ter compensatie van de verdwenen 

doorsteek vanuit de Groenendreef maar trekken de noodzaak hiervan in twijfel. Er gaat hier weinig 

tot geen doorstroomwinst op geboekt worden. De ruimte die voor een bijkomende rijvak wordt 

voorzien kan zinvoller ingevuld worden. 

 

Schoolomgeving Klavertje Vier 
De plannen van Max-sur-Senne betekenen een merkelijke verbetering voor de veiligheid aan de 

schoolpoort. Door ervoor te zorgen dat er geen rechtstreekse verbinding meer is voor gemotoriseerd 

verkeer tussen de Groendreef en de Willebroekkaai ontstaat de mogelijkheid om het Klavertje 4-plein 

te creëren. 

Een heuse verbetering al kan er volgens de Fietsersbond en Gracq nog een stap verder gegaan 

worden. We roepen daarom op om de conflicten met het verkeer in de Groendreef en dat met de 

fietsers op het bidirectioneel fietspad te minimaliseren. Laten we zeker voor de schoolpoort de 

publieke ruimte op kindermaat inrichten. 

De Groendreef wordt voortaan zone 30, een positieve evolutie. Door de doorsteek naar de 

Willebroekkaai te sluiten voor autoverkeer zal het verkeer hier aanzienlijk afnemen. Desalniettemin 

bestaat nog steeds het risico dat deze dreef zal gebruikt worden door sluipverkeer. We raden daarom 

aan om de Groendreef enkel en alleen te beperken tot plaatselijk verkeer. Dit kan door een 

verkeersbord C3 met daaronder het onderschrift “uitgezonderd plaatselijk verkeer” te plaatsen aan 

de kruising tussen de Helihavenlaan en Groenendreef.  

Ten noorden van het nieuwe voorplein en vervolgens richting Masui langs de Groenendreef loopt op 

de plannen een bidirectioneel fietspad. We stellen voor om het fietspad niet langs de Groenendreef 

te laten lopen maar de Willebroekkaai te blijven volgen. Zo blijft het nieuwe plein gevrijwaard. 

Daarnaast zorgt dit ervoor dat de fietsers die de Willebroekkaai affietsen gewoon rechtdoor kunnen 

blijven gaan.  Een laatste voordeel is dat de fietser die het Masuikruispunt nadert hier een grotere 

zichtbaarheid kent.  

Mocht bovenstaande niet mogelijk zijn is een absolute minimumvereiste is dat er een duidelijk fysiek 

verschil wordt gecreëerd tussen het fietspad en het plein zelf. Zeker tijdens de spitsuren is hier een 

reëel risico op conflicten tussen voetgangers/spelende kinderen en fietsers. Dit kan vermeden 

worden door het fietspad op een ander niveau te plaatsen. 

Tot slot, we lezen dat de busdoorgang op het Klavertje 4-plein zal aangegeven worden door “een 

verandering van materiaal (donker beton) op het plein en door spijkers”. We vragen om geen spijkers 

te gebruiken omdat deze het risico inhouden op uitglijden. Verschillende modellen kunnen immers 

bij regen en koud weer erg glad worden. Het fietsvademecum verbiedt het gebruik van spijkers dan 

ook wegens veiligheidsrisico’s. 

 

  



Kruispunt Masui - Willebroekkaai 
Vandaag is de Masuistraat aangesloten op de Groenendreef. In de nieuwe plannen ontstaat er een 

nieuwe situatie waarbij er een nieuw kruispunt ontstaat met de Willebroekkaai. Omdat de 

Willebroekkaai een uitzondering is op Stad 30 en hier 50 km/u mag gereden worden, moeten bij dit 

nieuwe kruispunt de noodzakelijke veiligheidsmaatregelen toegepast worden. 

We begrijpen dat verkeerslichten zijn voorzien op het kruispunt. We vragen met drang dat deze zo 

worden afgesteld dat het kruispunt conflictvrij is. Zorg ervoor dat wanneer fietsers rechtdoor rijden 

om de Masuistraat over te steken auto’s NIET kunnen afslaan.  

 

Coherentie  
De Noordwijk is in volle verandering. Max-Sur-Senne is het eerste groot infrastructuurproject in de 

wijk dat in openbaar onderzoek is gegaan. Toekomstige belangrijke interventies die grenzen aan het 

nieuwe park zijn de eerder vernoemde sporttoren, de heraanleg van de Simon Bolivarlaan en de 

langverwachte en broodnodige herinrichting van Sainctelette. We lezen dat hier in het ontwerp van 

het project rekening mee gehouden is. Zo is de gedeeltelijke herinrichting van de Simon Bolivarlaan 

binnen de perimeter van het project tijdelijk en is er een opening en verbinding voorzien richting het 

gerenoveerde Saincteletteplein.  

De plannen voor de herinrichting van de Simon Bolivarlaan en de traminfrastructuur zijn vandaag nog 

niet gekend. De plannen van het Saincteletteplein zijn dat wel maar moet nog in openbaar onderzoek. 

In lijn met dat openbaar onderzoek zijn er dus nog veranderingen mogelijk. We roepen de uitvoerders 

van dit project dan ook maximaal op om de evoluties van beiden nauwgezet op te volgen en flexibel 

te zijn met het oog op verbinding en duurzaamheid. 

 

Fietsparkeren 
Verschillende fietsnietjes zijn voorzien binnen het project. We zijn verheugd dat 

hier voldoende rekening mee gehouden is. Wel merken we op dat de fietsparking 

veelal voorzien is aan de rand van het park. We vragen om maximaal rekening te 

houden met de plekken die ook daadwerkelijk een bestemming zijn voor de fietser 

en zich vaak in het park bevinden. Zo vragen we om ook fietsparking te voorzien 

daar we ze vandaag nog ontbreekt 

- De verschillende sportterreinen 
- Ecole Saint-Roche 

 

Het is voor ons niet duidelijk welke fietsnietjes zullen gebruikt worden. Daarom de vraag om gebruik 

te maken van de rechthoekige nietjes, het welgekende model zoals op de foto hiernaast geïllustreerd. 

Daarnaast ook de vraag om rekening te houden met verschillende maten van fietsen. Ook 

cargofietsen en longtails moeten een veilige parkeerplaats toegewezen kunnen krijgen.  

 

Conclusie 
De Fietsersbond en de GRACQ vragen een positief advies voor het project Max-sur-Senne mits 

rekening gehouden wordt met bovenstaand advies om fietsveiligheid en de coherentie van het 

project te verbeteren. 

 

 

Voor de Fietsersbond       Voor de Gracq 

Thomas Deweer       Florine Cuignet 

Thomas.deweer@fietserbond.be      florine.cuignet@gracq.org 
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